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Diószeginé Tímár Hajnalka irodavezető 

Szász Jutka irodavezető 

 Fabacsovics Zoltán irodavezető  

Zsebe Péter önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető  

 

 

Lasztovicza Jenő 

Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőtársait, a hivatal és a sajtó munkatársait, 

valamennyi megjelent vendéget. 

 

A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 18 fő közgyűlési tag közül 17 fő jelen van, az 

ülés határozatképes.  

Távolmaradását előzetesen bejelentette: Dr. Horváth József képviselő. 

 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy a Kommunista Diktatúrák Áldozatainak Emléknapja 

megtartását a Magyar Köztársaság Országgyűlésének 2000. június 13-án elfogadott 58/2000. 

(VI.16.) sz. határozata rendelte el, melynek értelmében az emléknap minden év február 25. 

napja, továbbá az Országgyűlés az 1/2004. (IV.6.) politikai nyilatkozatával április 16-át a 

Magyar Holocaust Emléknapjává nyilvánította. Az előzőekre, valamint az SZMSZ 16 § (4) 

bekezdésében foglaltakra tekintettel, kérte, hogy 1 perces néma felállással emlékezzenek a 

kommunista diktatúra, illetve a holocaust magyarországi áldozataira.  

 

Az ülés napirendjével kapcsolatban a következő bejelentéseket tette: 

 

- „A Veszprém Megyei Önkormányzat megyei díjainak adományozásáról szóló 5/2013. 

(II.20.) önkormányzati rendelet módosítása” tárgyú előterjesztést visszavonta, ugyanis 

álláspontja szerint a rendelet módosítására vonatkozó döntés meghozatala további 

egyeztetést igényel, nevezetesen a megyei közgyűlés frakcióinak véleménye és 

javaslatainak megismerését követően kerülhet sor a közgyűlési döntés meghozatalára.  

E rendelet-módosítás a „Felelősség a közösségért és környezetért” díj megjelenési 

formájára, továbbá egy új a Veszprém Megyei Szabadságért Emléklap alapítására tesz 

javaslatot, mely kérdéskörökben a felelősségteljes döntés érdekében a Veszprém 

Megyei Önkormányzat társadalmi megítélése szempontjából mindenképpen fontosnak 

tartja a frakciók álláspontjának megismerését, e két témakör körültekintő, széles 

körben történő előkészítését. 

 

- „Sürgős” minősítésű előterjesztés készült a következő címmel: 

„A Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú Nonprofit Korlátolt 

Felelősségű Társaság (KDRFÜ) átvételével kapcsolatos döntések”, mely előterjesztést 

a”Tájékoztató a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség tevékenységéről” 

című napirendi pontot követően javasolt megtárgyalni. 

A „Sürgős” minősítésű indítvány a közgyűlés tagjai részére megküldésre került.  

 

- Az Ügyrendi Bizottság a 2014. április 17-ei ülésén a napirendi tervezetet és a „Sürgős” 

minősítésű indítványt tárgyalásra alkalmasnak minősítette  

 

Indítványozta az elhangzottak figyelembevételével a napirend elfogadását. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 17 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 17 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

16/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2014. április 17-ei ülésének napirendjét a 

következők szerint állapította meg: 

 

1. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém 

megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről 

és az ezzel kapcsolatos feladatokról  

Előadó:  Dr. Töreki Sándor megyei rendőrfőkapitány 

Előkészítésért felelős:  Zsebe Péter önkormányzati referens  

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal alapító okiratának módosítása 

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős:  Szász Jutka irodavezető 

   Farkas Barbara költségvetési referens  

 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal közszolgálati dolgozóit, valamint a 

Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése foglalkoztatási jogviszonyban álló 

tisztségviselőit megillető juttatásokról, támogatásokról szóló önkormányzati rendelet 

megalkotása 

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős:  Diószeginé Tímár Hajnalka irodavezető 

Dr. Molnár Gyöngyi jogtanácsos 

 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtása, 

költségvetési maradvány elszámolása  

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítéséért felelős: Szász Jutka irodavezető 

    Farkas Barbara költségvetési referens 

 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 3/2014. (II. 19.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítéséért felelős: Szász Jutka irodavezető 

    Farkas Barbara költségvetési referens 

 

6. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzat, valamint a Veszprém Megyei 

Önkormányzati Hivatal 2013. évi közbeszerzéseiről 

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítéséért felelős: Ratkovszky Judit pályázati referens 

     

7. Beszámoló a 2013. évi belső ellenőrzések tapasztalatairól 

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Steinerné Stranszky Csilla belső ellenőr vezető 

 

8. Döntés fogszabályozási szakellátási feladat ellátásáról  

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Dr. Molnár Gyöngyi jogtanácsos  
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9. Terület- és Településfejlesztési Operatív Program (TOP 4.0 verzió) tématerületeihez 

illeszkedő Veszprém megyei gazdaságfejlesztési részprogram I. fázis elfogadása  

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős:  Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

Arnold György területfejlesztési referens 

 

10. Beszámoló a decentralizált pályázatok utóellenőrzéséről és zárásáról  

Előadó:   Molnár Tamás, a KDRFÜ ügyvezető igazgatója 

Előkészítésért felelős:  Ratkovszky Judit pályázati referens 

 

11. Tájékoztató a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség tevékenységéről  

Előadó:   Molnár Tamás, a KDRFÜ ügyvezető igazgatója 

Előkészítésért felelős:  Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 

12. A Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú Nonprofit Korlátolt 

Felelősségű Társaság (KDRFÜ) átvételével kapcsolatos döntések  

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős:  Ratkovszky Judit pályázati referens 

   Dr. Molnár Gyöngyi jogtanácsos  

 

13. Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 2013. évi teljesítményéről, a 

foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről  

Előadó:  Dr. Markovszky György, a Veszprém Megyei 

Kereskedelmi és Iparkamara elnöke 

Előkészítésért felelős:  Zsebe Péter önkormányzati referens  

 

14. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.), a 

közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéseiről (III.)  

Előadó:   Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítéséért felelős: Zsebe Péter önkormányzati referens 

 

15. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

(2014. február 01. – 2014. március 31.)  

Előadó:    Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke  

Előkészítéséért felelős: Zsebe Péter önkormányzati referens  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 

1. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém 

megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről 

és az ezzel kapcsolatos feladatokról  

 

Lasztovicza Jenő 

Köszöntötte Kovács István r.ezredes, rendőrségi főtanácsos, országos rendőrfőkapitány-

helyettes, gazdasági igazgató urat, valamint dr. Töreki Sándor rendőr dandártábornok, 

rendőrségi főtanácsos, megyei rendőrfőkapitány urat.  
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Megkérdezte, hogy a beszámolóval kapcsolatban a rendőrség részéről szóbeli kiegészítést 

kívánnak-e tenni.  

 

Dr. Töreki Sándor 

Elmondta, alapvetően nem a számadatokra szeretne koncentrálni szóbeli kiegészítése során, 

hiszen az anyagban, melyet igyekeztek objektíven összeállítani, megtalálható minden, amit a 

számok mutatnak. Meggyőződése szerint egy ilyen szervezetet, mint a Veszprém Megyei 

Rendőr-főkapitányság kizárólag a számok alapján nem lehet értékelni. Elmondta továbbá, 

fontos az értékelés szempontjából, a szervezeten belül dolgozó szolgálatot teljesítő kollégák 

elkötelezettsége, felkészültsége, szakmai fejlődési igényük, a tenni akarás, melyet egy ilyen 

értékelés során figyelembe kell venni. Örömmel jelentette be, hogy ezekkel az értékekkel a 

Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság állománya rendelkezik. Elmondta még, hogy a 

beszámoló is tartalmaz sikereket, konkrét eseteket, de szeretné néhány kollégájának nevét és 

sikeres felderítését megemlíteni, melyek véleménye szerint meghatározóak voltak a 2013-as 

esztendőben végzett munkájuk kapcsán. Elsőként Szőllöskei Szabolcs r.alezredes urat 

említette, aki 2013 februárjában derítette fel egy 2 évvel korábbi 2011 októberében történt 

fegyveres rablás elkövetőjét. A balatonalmádi rendőrkapitányság állományából Ihász Lajos 

Dániel r. főtörzsőrmester úr vonatkozásában elmondta, hogy 37 rendbeli betöréssorozat 

elkövetőjét derítette fel. Ismertette továbbá, hogy 2013. április 9-én, ami egyébként megyei 

érdeklődésre is számot tartott egy emberölés előkészületét sikerült meghiúsítania Kovács 

Zoltán r.százados kollégájának. Kiemelte még a pápai rendőrkapitányság bűnügyi osztályának 

vezetőjét Nagy Ákos r.százados urat, aki a Kinizsi Takarékszövetkezet rablásának elkövetőjét 

a rablást követően félórán belül elfogta. Véleménye szerint, ezek az események és sikeres 

felderítések jól mutatják azt a szakmai munkát, melyet végeztek. Külön figyelmet fordított a 

rendőrség arra is, hogy milyen a lakossági visszajelzés, és úgy értékelte jó irányban haladnak. 

Megkérte a közgyűlés tagjait, engedjék meg, hogy néhány köszönőlevélből is idézzen szóbeli 

kiegészítése során. Elsőként a Bánki Donát Általános Iskolától kapott idézetet ismertette: 

„Szeretném megköszönni munkatársainak 2012-2013 tanévben végzett munkáját. Külön 

kiemelem Fűzfa László körzeti megbízott rendszeres kapcsolattartó, segítő tevékenységét. 

Számítunk arra, hogy a 2013/2014-es tanévben is így végzi munkáját.” Schek Gyuláné 

bakonyszűcsi lakos esetét ismertette, akinek kerékpárját tulajdonították el. Mint elmondta, 

Szabó Péter főtörzsőrmester és Páncél Tamás főtörzsőrmester urak 1 órán belül előkerítették 

és visszaadták a kerékpárt tulajdonosának. Ez esetben értéktől függetlenül reagáltak a 

cselekményre, hiszen nem egy 100.000 vagy 500.000 kerékpárról volt szó, de ilyen 

vonatkozásban egyetlen eljárásban sem tesznek különbséget. Minden ügyet fontosnak 

tartanak. A következő köszönő levelet az állami tartalékgazdálkodástól kapták, melyben a 

devecseri rendőrörs vezetőjének és munkatársainak köszönték meg azt a sikeres felderítést és 

elfogást, amelyet egy helyi telepen követtek el ismeretlen elkövetők, és az eltulajdonított 

tárgyakat vissza tudták szolgáltatni. Úgy vélte, ezek a lakossági visszajelzések is azt mutatják, 

hogy jó irányba haladnak. Munkájukkal a Veszprém megyében élők biztonságát szeretnék 

szolgálni és kifejezetten a lakossági igényekre is koncentrálnak. Elmondta, természetesen 

kaptak kritikát is, itt főleg a sebességmérő műszerek üzemeltetésével, használatával 

kapcsolatosan. Véleménye szerint ebben is léptek előre, s a kritikákat, nagyobb részt jogosnak 

ítélte. Elmondta, nagyon szigorú beszámoltatási rendszert dolgoztak ki a sebességmérő 

műszerek üzemeltetésére, és a média igénybevételével mindenki számára hozzáférhetőek 

azok a felállítási helyek, amelyek a sebességmérő műszereket mutatják. Az idegenforgalmi 

szezonban a Napló rendszeresen készít nem reprezentatív felmérést arról, hogy milyen a 

közbiztonság és ez az adat az elmúlt évben 4,6-os átlagot mutatott az 5-ös skálán. Véleménye 

szerint ez is nagyon szép eredmény. Másik fontos dolognak az együttműködést tartotta. 

Elmondta, több együttműködési megállapodást is sikerült kialakítani, példaként említette, a 

kormányhivatalt, egyházakat, személyi-, vagyonvédelmi kamarákat, stb. Ezek az 

együttműködési megállapodások egyetlen egy esetben sem csak a protokollnak szóltak, 
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mögöttük tartalom van és hatékony együttműködés. Kiemelte az erdészet és vadgazdálkodás 

területén tevékenykedőkkel történő együttműködési megállapodásukat, amelynek már az 

elmúlt időszakban gyakorlati haszna és eredménye is volt. Elmondta, az együttműködéseknek 

kiváló keretet adott 2013-ban az Államigazgatási Kollégium Ellenőrzési Munkacsoportja, 

mely tovább javította az együttműködés területét. Példaként említette Kerta községben a 

körzeti megbízotti csoport létrehozását, és Veszprémben a Jutasi úton egy körzeti megbízotti 

iroda kialakítását, mely a környéken és a lakótelepen élők biztonságát szolgálja majd. 

Ismertette, hogy Balatonalmádiban folyamatban van a kapitányság építése. Várhatóan, 

májusban kerül sor a technikai átvételre, és remélte, hogy az ünnepélyes átadása is belátható 

időn belül megtörténik. Véleménye szerint a kapitánysági épületek között a legrosszabb 

állapotban a pápai rendőrkapitányság van. Örömmel jelentette be, hogy egy pályázaton 240 

millió forintot sikerült nyerni a rendőrkapitányság épületének felújítására, és reményét fejezte 

ki, hogy Kovács István ezredes úr támogatásával ebben az évben már megindulhat a felújítás 

is. E munka végeztével a megye rendőrkapitányságainak épületei nagyon szép állapotba 

kerülhetnek és biztosítottak a munkavégzés feltételei. Kiemelte, hogy a 2013-as 

beszámolómban említést tett egy bűnmegelőzési kiadványról, amely a megye turisztikai 

céljait szolgálta. Bűnmegelőzési tanácsokat fogalmaztak meg és megyei recepteket tettek 

mellé. Véleménye szerint nagyon sikeres volt ez a kiadvány. Ennek eredményeként 

készítettek egy másik kiadványt is, melyet az idegenforgalmi szezonra terveznek átadni. A 

könyv baleset megelőzéssel foglalkozik, s mellé pedig a Balaton és a megye borvidékeiről 

ajánlanak borokat, és mutatják be az adott tájegységek sajátosságait. Meglátása szerint ezek 

az eredmények együttműködés, összefogás nélkül nem jöhettek volna létre. Megköszönte azt 

a támogatást, amelyet a munkájukhoz kaptak. Elmondta, a közbiztonság közös ügy, 

önmagában a rendőrség nem tud mindent megoldani, de összefogással, együttműködéssel 

tudnak eredményt felmutatni. Feltette a kérdést, hogy mit szeretnének 2014-ben megtenni? 

Elmondta, szeretnék a kialakult együttműködést hatékonyabbá vagy még tartalmasabbá tenni 

az önkormányzatokkal. Ismertette, hogy kidolgoztak egy ún. mobil fogadóirodát, melyet 

Devecserben kipróbáltak. E tekintetben nagyon pozitív visszajelzések érkeztek, ha ez beválik, 

akkor szeretnék ezt megyei szintre emelni. A baleset megelőzés területén megcélozzák a 

gyalogosokat, motorosokat, kerékpárosokat és ennek kapcsán szeretnének új programokat 

indítani. Egyik kiemelt terület 2014-ben a választásokkal kapcsolatos biztosítási feladatok 

végrehajtása lesz. Megköszönte Főjegyző úrnak és minden munkatársának azt a segítséget, 

melyet az országgyűlési képviselőválasztások révén irányába mutattak. Álláspontja szerint 

egy nagyon jól kidolgozott rendszer működik, és ha az elkövetkezendő két választás 

alkalmával is így tudják működtetni, akkor nem lesz probléma. Egyik legfontosabb feladatnak 

tartotta még a körzeti megbízotti rendszer hatékony működtetését. Örömmel jelentette be, 

hogy a körzeti megbízottak létszáma 133 fő, és minden státuszt sikerült betölteni.  

Megköszönte a figyelmet, s elmondta, ha kérdés merül fel, igyekszik megfelelő választ adni. 

Még egyszer megköszönte a rendőrség támogatását. 

 

Lasztovicza Jenő  

Megköszönte Dr. Töreki Sándor főkapitány úr kiegészítését, és megkérdezte Kovács István 

r.ezredes urat, hogy kíván e hozzászólni. 

 

Kovács István   

Az országos rendőrfőkapitány úr nevében is megbízásából tájékoztatta a közgyűlést a 

Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság munkájáról, mely szerint a megyei rendőr-

főkapitányság kiegyensúlyozott szakmai munkát végzett. Elmondta, a főkapitányság átlag 

feletti nyomozási eredményességet mutatott be az elmúlt időszakban. A rendőrség köz- 

megelégedettségének vizsgálata során különböző szakmai fórumokat, kutatóintézeteket kértek 

fel arra, hogy mondják meg milyen a megelégedettség a rendőrség irányában, az általános 

eredmény szerint 74 %-os elfogadottság volt, ami magas szintű megelégedettséget mutatott. 
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Ismertette, hogy megkeresték az önkormányzatokat is, és kérték, mondják el, hogyan értékelik 

a rendőri munkát. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság munkáját, az 5-ös skálán, 4,2-re 

értékelték, ezzel az eredménnyel az országban a 2. legjobb helyet tudja a Veszprém Megyei 

Rendőr-főkapitányság felmutatni, s az egyik legfontosabb, hogy rendkívül jó az 

önkormányzatokkal való kapcsolatuk is. Megköszönte a támogatásokat, elismeréseket, 

adományokat, amelyeket a megyei rendőr-főkapitányság részére biztosítottak. Kérte, hogy a 

jövőben is támogassák a megyei rendőr-főkapitányság munkáját. Végezetül megköszönte a 

közgyűlésnek a meghívást.  

 

Lasztovicza Jenő 

Megköszönte Kovács István rendőrezredes úr hozzászólását. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés nem hangzott el. 

 

Hozzászólások: 

 

Nagy Jenő 

Elmondta, kérdést és hozzászólást egyben szeretne intézni rendőrfőkapitány úrhoz. 

Kérdésként említette a beszámolóban is szerepelő ügyeletet felváltó tevékenység-iránytó 

központ ügyét. Megkérdezte, hogy ez már hatékonyan működik-e, nem szenved-e esetleg kárt 

a gyorsaság miatt. A másik kérdése a fiatalkorúak vendéglátóegységekben történő 

szeszesitallal való kiszolgálására vonatkozott, hogy ennek ellenőrzésében történt-e előrelépés, 

illetve, hogy tábornok úr mennyire tartja hatékonynak az e témával kapcsolatos ellenőrzési 

tevékenységet. Javaslatként is kérdezte, hogy elképzelhető lehet-e az, hogy a polgárőrségek 

keretein belül, vagy mellette ifjúságvédelmi polgárőrcsoportok alakuljanak meg, kifejezetten 

bűnmegelőzési céllal. Véleménye szerint egy-egy településen a téma iránt fogékony 

tanárokat, helyben ismert embereket, a rendőrség munkatársát bevonva hatékonyabban 

lehetne ezen a területen tevékenykedni, mint egy megyei szinten létrehozott csoporttal. 

Véleménye szerint nagyon korrekt, az egész működést átfogó beszámolót kapott a közgyűlés. 

Egyetértett abban, hogy az anyagban foglaltak, és a szóbeli kiegészítésben elhangzottak 

örömteli események, hiszen azt mutatják, hogy a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 

országos szinten is előkelő helyen van, a nyomozások eredménye nagyon jó, külön örömét 

fejezte ki a Balatonalmádi és a Balatonfüredi kapitányság vonatkozásában. Elmondta továbbá, 

hogy örömmel figyelt fel arra, hogy Balatonalmádi, az önkormányzatokkal való 

kapcsolattartás területén az első helyen szerepel a kapitányságok között. Véleménye szerint ez 

nem volt mindig így. Rendkívül szimpatikusnak értékelte, és nagyon sok vezető számára 

példaértékűnek tartja, hogy tábornok úr név szerint említett meg munkatársakat, akik 

hozzájárultak ahhoz, hogy a megyében a rendőrség munkájáról ilyen pozitív megítélés 

alakulhatott ki. Külön megköszönte ezt, s kifejezte, jóleső érzéssel hallgatta. További 

eredményes munkát kívánt és gratulált a sikerekhez. 
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Dr. Áldozó Tamás 

Elmondta, ezek az első olyan évek, amikor különböző projektekben önkormányzatok, a 

rendőrség és más egyéb szervezetek működnek együtt. Emlékeztetett az „Áldozattá válás 

megelőzése” nevű projektre, melynek tegnap volt Bakonybélben egy rendezvénye. 

Véleménye szerint ezek rendkívül fontosak. Megerősítendőnek tartotta, hogy az 

önkormányzatoknál illetve a polgármesteri hivatalokban sok olyan tudás és tapasztalat 

halmozódott fel, amelyekkel a rendőri munkát lehet segíteni, akár a bűnmegelőzést, akár a 

felderítést illetően. Üdvözölte Kapitány úr bejelentését a pápai rendőrkapitányság épületére 

fordítható 240 millió forintról. Véleménye szerint a duplája sem lenne sok, de első lépésnek 

jó. Álláspontja, hogy egy tradicionális városképet meghatározó épület, melyről szó van, 

melyet rendőrpalotának hívtak valamikor, és a megjelenése ehhez méltó is lehet. Reményét 

fejezte ki, hogy az épület megújulása új lendületet, többlet motivációt fog majd jelenteni az 

ott dolgozók számára, hogy a munkájukat még nagyobb felelősséggel végezzék.  

 

Válasz, reagálás  

 

Dr. Töreki Sándor 

Megköszönte az elismerő szavakat és megígérte, hogy kollégái felé tolmácsolni fogja. Nagy 

Jenő képviselő úr kérdésére válaszolva elmondta, hogy a tevékenységirányítási központ egy 

teljesen új elem volt a rendőrség és a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság életében. 

Természetesen nem ment minden zökkenőmentesen, nekik is tanulniuk kellett, de úgy 

gondolja, hogy mára működőképes a rendszer. Véleménye szerint van még egy nagyon fontos 

elem Szombathelyen a hívásfogadó központ létrehozása, mely egy kicsit nehézkesen halad. 

Véleménye szerint azonban, ha létrejön, egy nagyon jó rendszer fog kialakulni. A reagálási 

idő tekintetében az állampolgárok részéről semmilyen vonatkozásban negatív visszajelzést 

nem kaptak. Nagy hozadéka a rendszernek, hogy több rendőr került a közterületre, kevesebb 

az ügyeletesi beosztást ellátók száma, tehát az ott felszabaduló rendőri létszám a közterületen 

jelent meg.  

Meggyőződése, hogy az intézkedéseknek a szakmaisága javult, egy helyre került, és egységes 

mindenfajta reakció és rendőri intézkedés. Személy szerint a működésbe az átállás kapcsán 

nem lát problémát, az állampolgárok részéről egyetlen egy panasz érkezett. A fiatalkorúak 

szeszesitallal történő kiszolgálását nehéz kérdésnek tartja. Úgy vélte, nem igazán működik 

hatékonyan a rendszer. Az Ellenőrzési Munkacsoportban többször is foglalkoztak a kérdéssel. 

Ez idáig nem találtak igazán jó megoldást a közös ellenőrzésére. Véleménye szerint a 

szórakozóhelyek közös ellenőrzése során odafigyelnek e területre, de a hatékonyság még 

javítható. Megköszönte Nagy Jenő képviselő úrnak, hogy a polgárőrséget szóba hozta. 

Elmondása szerint meg kellett volna említenie a szóbeli kiegészítés során az ő munkájukat is, 

s azt az együttműködést, amelyet tanúsítanak irányukba. Elmondta, úgy tudja, hogy az 

ifjúságvédelmi csoport kezdeményezése a polgárőrségen belül már kialakulóban van, ennek a 

hatékonyságáról nem tudott pontos információval szolgálni, véleménye szerint nem túl nagy 

számban működnek ilyen csoportok, feljegyezte magának, hogy próbálnak a 2014-es 

beszámolóban előbbre lépést produkálni. Elmondta, hogy az iskolák felé nyitottak, 

szerencsésnek tartotta, hogy a jogalkotó megadta a lehetőséget, hogy a közösségi szolgálatot a 

rendőrségeken is eltölthetik a diákok. Elmondása szerint komoly érdeklődés van erre. 

Példaként említette, hogy az egyik veszprémi szakközépiskolával már az együttműködési 

megállapodást is sikerült megkötni és baleset megelőzésben, bűnmegelőzésben idősek 

sérelmére elkövetett bűncselekmények megelőzése tématerületeken nagyon lelkesek a 

fiatalok, szívesen dolgoznak velük. Az iskolai segítőkkel kapcsolatban elmondta, volt egyfajta 

tartózkodás az iskolák részéről. Úgy gondolja, hogy ezen túlléptek, beilleszkedés megtörtént, 

megtalálták a helyüket, a rendőrség is megtanulta, és az iskola is, hogy része az iskolai segítő 

a mindennapjaiknak. Véleménye szerint, ezt tovább lehetne fejleszteni, és jól képzett 
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nyugdíjas kollégák eredményesen tudnának ezen a területen dolgozni. Lát még alternatívát az 

iskolai rendszer továbbfejlesztésére. Még egyszer megköszönte az elismerő szavakat.  

 

Kovács István  

A hívásfogadó központok kialakításával kapcsolatosan elhangzott, hogy kicsit lassan halad.  

Ismertette, hogy az elektronikus közigazgatási program operatív programján belül egységes 

segélyhívó rendszer kialakítása Magyarországon egy kormányzati feladatrendszer, amelynek 

eredményeként azt tudja bejelenteni, hogy április 22. napjától elindul a rendszer bekapcsolása. 

A létrehozott két hívásfogadó központba Szombathelyre és Miskolcra mindegyik megyei 

rendőr-főkapitányság bekapcsolásra kerül. Elmondta, ezek a hívásfogadó központok azzal a 

célzattal jöttek létre, hogy valamennyi jelenleg 112 és 107 számokra beérkező hívást tudjanak 

fogadni, hogy a későbbiek során, amikor ez az egész rendszer teljessé válik Magyarországon 

akkor már a 104-es hívásrendszer is ehhez bekapcsolódjon. Nagyon fontosnak értékelte, hogy 

e rendszernek a kialakítása befejeződik, szakmailag egységessé válik a hívásfogadási, 

hívásirányítási rendszer. Elmondta tovább, hogy bízik abban, hogy Pápán egy nagyon szép 

rendőrpalotát sikerül majd létrehozni, hiszen tény hogy a jelenlegi kép nem szép. Még egyszer 

megköszönte a közgyűlésnek a meghívást. 

 

Lasztovicza Jenő 

További sok sikert kívánt a rendőrségnek, a rendőri vezetőknek. Elmondta, azt kívánja, hogy 

minden évben a „trendek” javuló formát mutassanak, melynek eredményeképpen egyre 

kevesebb ügyet kelljen intézniük a rendőrség munkatársainak.  

Megköszönte a beszámoló elkészítését a végzett munkát, és a rendőri vezetők jelenlétét a 

közgyűlés ülésén.  

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 17 fő.  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 17 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

 

17/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a Veszprém 

Megyei Rendőr-főkapitányság 2013. évi munkájáról, Veszprém megye 

közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az 

ezzel kapcsolatos feladatokról szóló, a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 

vezetőjének beszámolóját. 

2. A Közgyűlés köszönetét fejezi ki a megyében szolgálatot teljesítő rendőröknek a 

végzett munkájukért. 

 

A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a döntésről a megyei rendőrfőkapitányt értesítse. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
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2. A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal alapító okiratának módosítása  

 

Lasztovicza Jenő 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.  

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. (2 fő nem vett részt a szavazásban.)  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

 

18/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése az államháztartásról szóló 2011. évi 

CXCV. törvény 8.§-ában biztosított jogkörében a Veszprém Megyei Önkormányzati 

Hivatal alapító okiratát módosító okiratot az 1. számú mellékletben foglaltak szerint 

jóváhagyja. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Dr. Imre László megyei jegyző 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése az államháztartásról szóló 2011. évi 

CXCV. törvény 8.§-ában biztosított jogkörében a Veszprém Megyei Önkormányzati 

Hivatal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát a 2. számú mellékletben foglaltak 

szerint jóváhagyja.  

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri a megyei jegyzőt, hogy 

gondoskodjon az egységes szerkezetű alapító okirat érintettek részére történő 

megküldéséről és közzétételéről. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke  

  Dr. Imre László megyei jegyző 

 
3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri a megyei jegyzőt, hogy a 

kormányzati funkció változása vonatkozásában szükséges módosításokat vezesse át a 

Veszprém Megyei Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzata 12. függelékén. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke  

  Dr. Imre László megyei jegyző 
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A határozat mellékletei a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal közszolgálati dolgozóit, valamint a 

Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése foglalkoztatási jogviszonyban álló 

tisztségviselőit megillető juttatásokról, támogatásokról szóló önkormányzati 

rendelet megalkotása  

 

Lasztovicza Jenő 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.  

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 

közszolgálati dolgozóit, valamint a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

foglalkoztatási jogviszonyban álló tisztségviselőit megillető juttatásokról, támogatásokról 

szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról.  

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. (2 fő nem vett részt a szavazásban.) 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta a  

 

4/2014. (IV. 24.) önkormányzati rendeletet 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal közszolgálati dolgozóit, valamint a Veszprém 

Megyei Önkormányzat Közgyűlése foglalkoztatási jogviszonyban álló tisztségviselőit 

megillető juttatásokról, támogatásokról. 

 

A rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtása, 

költségvetési maradvány elszámolása  

 

Lasztovicza Jenő 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.  
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Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön „A Veszprém Megyei Önkormányzat 2013. évi 

költségvetésének, végrehajtása, költségvetési maradvány elszámolása” tárgyú rendeletének 

elfogadásáról.  

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. (2 fő nem vett részt a szavazásban.) 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 3 tartózkodás mellett megalkotta az 

 

5/2014. (IV. 24.) önkormányzati rendeletet 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtásáról, költségvetési 

maradvány elszámolásáról. 

 

A rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 3/2014. (II. 

19.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

 

Lasztovicza Jenő 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi 

költségvetéséről szóló 3/2014. (II. 19.) önkormányzati rendelet módosításáról.  

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. (2 fő nem vett részt a szavazásban.) 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 3 tartózkodás mellett megalkotta a  

 

6/2014. (IV. 24.) önkormányzati rendeletet 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 3/2014. (II. 19.) 

önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

A rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
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6. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzat, valamint a Veszprém Megyei 

Önkormányzati Hivatal 2013. évi közbeszerzéseiről  

 

Lasztovicza Jenő  

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő.(2 fő nem vett részt a szavazásban.)  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 2 tartózkodás mellett meghozta az alábbi  

 

19/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadja a Veszprém 

Megyei Önkormányzat és a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2013. évi 

közbeszerzéseiről szóló beszámolót. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

7. Beszámoló a 2013. évi belső ellenőrzések tapasztalatairól  

 

Lasztovicza Jenő 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő.(2 fő nem vett részt a szavazásban.)  
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

 

20/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Önkormányzat éves 

ellenőrzési jelentését a 2013. évben végzett belső ellenőrzésekről a határozat melléklete 

szerint elfogadja. A közgyűlés felkéri a jegyzőt, hogy a hiányosságok kijavítását, valamint a 

határozat mellékletét képező 05/51-7/2013. számú Intézkedési tervben meghatározott 

feladatok végrehajtását folyamatosan kövesse nyomon. 

 

Határidő: folyamatos  

Felelős: Dr. Imre László megyei jegyző 

 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

8. Döntés fogszabályozási szakellátási feladat ellátásáról  

 

Lasztovicza Jenő 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő.(2 fő nem vett részt a szavazásban.)  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

 

21/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 23/2013. (IV. 25.) MÖK határozat 1. 

pontjában a Veszprém megyei fogszabályozási szakellátási feladatok állam által történő 

átvételére 2014. december 31-ben megjelölt határidőt határozatlan időtartamra módosítja. 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a 68/2004. (VI. 

17.) és a 101/2009. (VI. 18.) MÖK határozatok alapján a Centrum Dent Bt-vel (képviseli: 

dr. Gellén Anita) és Dr. Szőcs Ágnessel fogszabályozási szakellátási feladatokra 

megkötött szerződések – a közgyűlés által fogszabályozási szakellátási feladatok 

ellátására kiírásra kerülő eredményes pályázati eljárással kapcsolatos jogerős működési 

engedély alapján megkötendő finanszírozási szerződésben a finanszírozás kezdő 

időpontjaként megjelölt határidőig – meghosszabbításra kerüljenek. 
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3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri elnökét, hogy a Veszprém megyei 

fogszabályozási szakellátási feladatok pályázat útján történő ellátására a 2014. júniusi 

közgyűlésre készítsen előterjesztést.  

 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felhatalmazza elnökét a Centrum Dent 

Bt-vel és Dr. Szőcs Ágnessel megkötött szerződéseknek a határozat 2. pontja szerinti 

módosítására, aláírására és felkéri elnökét, hogy tegye meg a határozatban szereplő 

feladatok végrehajtása érdekében szükségessé váló intézkedéseket. 

 

 

Határidő: az 1. pont vonatkozásában: azonnal  

a 2. pont vonatkozásában: 2014. május 16. 

a 3. pont vonatkozásában: a 2014. júniusi közgyűlés anyagkiküldési ideje 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

9. Terület- és Településfejlesztési Operatív Program (TOP 4.0 verzió) 

tématerületeihez illeszkedő Veszprém megyei gazdaságfejlesztési részprogram I. 

fázis elfogadása  

 

Lasztovicza Jenő 

Tájékoztatta a közgyűlést, hogy a Veszprém Megyei Területfejlesztési Konzultációs Fórum a 

2014. április 15-én megtartott ülésén megtárgyalta a „Terület- és Településfejlesztési Operatív 

program (TOP 4.0 verzió) tématerületeihez illeszkedő Veszprém megyei gazdaságfejlesztési 

részprogram I. fázis elfogadása” tárgyú előterjesztést, és döntésében az előterjesztésben vázolt 

B változat szerinti forráselosztást támogatta, s az előterjesztésben szereplő határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta.  

 

Tájékoztatta továbbá jelenlévőket, hogy a Megyei Területfejlesztési Szakmai Kollégium 

tagjainak véleményezés céljából az előterjesztés és a mellékletei megküldésre kerültek. A 

beérkezett visszajelzések az előterjesztésben vázolt B változat szerinti forráselosztást 

támogatták, a kiegészítésként tett, részletekbe menő szakmai javaslatok a II. fázis előkészítése 

során kerülnek kiértékelésre és figyelembevételre (pld. megyekártya szerepe). 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés nem hangzott el. 

 

Hozzászólás  

 

Lévai József  

Véleménye szerint is a „B” változatban szereplő javaslat az, amely támogatásra érdemes, 

ugyanis az abban foglaltak testesítik meg a fő a célkitűzést, nevezetesen, hogy a következő 

uniós tervezési időszakban a munkahelyteremtésre és a gazdaságfejlesztésre kell legfőképpen 
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koncentrálni és a rendelkezésre álló forrásokat ezekre a területekre összpontosítani. 

Véleménye szerint ezt az előterjesztést érdemes összevetni a Veszprém Megyei Kereskedelmi 

és Iparkamara beszámolójával, ugyanis a két anyag között párhuzamok fedezhetők fel. 

Pozitívumként értékelte az előterjesztésben, hogy most már láthatóak benne a rendelkezésre 

álló források is, amelyeket a megfogalmazott célokra az elkövetkezendő 7 évben lehet 

fordítani. Kifejtette, fontos odafigyelni, hogy a projekt generálási időszakában beérkezett 734 

projektjavaslat közül a korábbi 9 projektcsomaghoz képest ezek, hogyan jelentek meg. 

Érdekes számára, hogy ami a „B” változatban prioritást kap, tehát a telephelyfejlesztés, ipari 

parkok ipari területek fejlesztése, elsődleges projektbevonási körbe talán ez azon területek 

közé tartozott, ahol legkevesebb projekt került úgy mond megfogalmazásra. Ebből az 

következik, illetve a legfontosabb feladat, hogy amennyiben kiírásra kerülnek ehhez 

kapcsolódó pályázatok, akkor ezek valóban megpályázásra kerüljenek. Meglátása szerint 

annak ellenére, hogy 9-ről 5-re leszűkítették a projektterületeknek a számát - áttekintve a 

megnevezéseket, tartalmi előírásokat - tulajdonképpen mégiscsak lefedi a korábbi 9-et, csak 

összevonásra kerültek területek. Elmondta meggyőződése szerint a projektterületek 

leszűkítése még inkább szolgálja azt a célt, hogy a rendelkezésre álló pénzt hatékonyabban 

tudják elkölteni. Pozitívan értékelte azt a munkát, amit e tekintetben akár a hivatal, akár a 

megyei közgyűlés munkaszervezete végzett. Reményét fejezte ki, hogy valóban eredményes 7 

évet tudhatnak majd maguk előtt.  

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő.(2 fő nem vett részt a szavazásban.)  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 2 tartózkodás mellett meghozta az alábbi  

 

22/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése: 

 

1. a határozat mellékletét képező – Terület- és Településfejlesztési Operatív Program 

(TOP 4.0 verzió) tématerületeihez illeszkedő Veszprém megyei gazdaságfejlesztési 

részprogram I. fázis – dokumentációban foglaltakat az alábbi indikatív forrás 

felosztással jóváhagyja: 

 

S.sz. Részprogramok Forrás 

1. Ipari és gazdasági területek, telephelyek szolgáltatás és 

infrastruktúra fejlesztése a munkahelyteremtés érdekében 

(Ipari Parkok, ipari területek, barnamezős területek, 

Innovációt segítő inkubátorházak, Tudományos parkok 

fejlesztése, bővítése illetve KKV támogatása) 

33 % 

(7 113 MFt) 

2. Együttműködésekre épülő, a tematikus utakhoz kapcsolódó 

szolgáltató fejlesztés a turisztikai vonzerőket és 

szolgáltatásokat érintő, összehangolt turisztikai fejlesztések 

érdekében 

20 % 

(4 311 MFt) 

3. Helyi termékek előállításának és piacteremtésének 

ösztönzése – kézműipar, termelői piacok, termelői polcok 

elterjesztése illetve a Vállalkozások online megjelenésének 

támogatása, piacfejlesztés ösztönzése 

8 % 

(1 724 MFt) 

4. A foglalkoztatás és az életminőség javítása családbarát, 

munkába állást segítő intézmények, közszolgáltatások 
14 % 

(3 018 MFt) 
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fejlesztésével 

5. A gazdasági környezet elérhetőségét szolgáló kisléptékű 

közlekedésfejlesztés 
25 % 

(5 389 MFt) 

 ÖSSZESEN  100.0 % 

(21 555 MFt) 

 

 

2. felhívja a tervezésben közreműködők figyelmét, hogy megyei területfejlesztési 

program egyeztetési anyagának készítése, valamint a megyei gazdaságfejlesztési 

részprogram II. fázis projektfejlesztés kidolgozása során a TOP tématerületeihez 

illeszkedő Veszprém megyei gazdaságfejlesztési részprogram I. fázis elfogadott 

anyaga szerinti változtatásokat figyelembe kell venni. 

 

3. a közgyűlés javasolja Veszprém Megyei Jogú Város Kulturális negyed projekt CLLD 

fejlesztésként történő megvalósítását. 

4. a közgyűlés felkéri a megyei közgyűlés elnökét, hogy a határozat 1. pontja szerint 

jóváhagyott dokumentációt és a 3. pont szerinti javaslatát küldje meg a 

Nemzetgazdasági Tervezési Hivatal részére. 

 

Határidő: 1., 2. pont esetében folyamatos, 3., 4. pont esetében 2014. április 30. 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

10. Beszámoló a decentralizált pályázatok utóellenőrzéséről és zárásáról  

 

Lasztovicza Jenő 

Köszöntötte Molnár Tamás urat, a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség 

igazgatóját. Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e szóbeli kiegészítése. 

 

Tekintettel arra, hogy szóbeli kiegészítést a napirend előadója nem kívánt tenni, bejelentette, 

hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek elfogadásra 

javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő.(2 fő nem vett részt a szavazásban.)  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 2 tartózkodás mellett meghozta az alábbi  
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23/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és a határozat 

melléklete szerint elfogadta a Közép-Dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség 

ügyvezető igazgatójának a decentralizált pályázatok utóellenőrzéséről és zárásáról 

szóló beszámolóját. 

 

2. A közgyűlés köszönetét fejezi ki a KDRFÜ munkatársainak a beszámolóban 

ismertetett átfogó munka elvégzéséért. 

 

3. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a döntéséről a KDRFÜ ügyvezető igazgatóját 

értesítse. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

11. Tájékoztató a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség tevékenységéről  

 

Lasztovicza Jenő 

Megkérdezte Molnár Tamás urat, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e szóbeli 

kiegészítése. 

 

Molnár Tamás 

Elmondta, kormányhatározat alapján a regionális fejlesztési ügynökségek 2014. január 1-jétől 

a területileg érintett megyei önkormányzatok tulajdonába kerültek. A KDRFÜ a megyei 

közgyűlés számára elkészítette az ügynökség 2013. évi tevékenységéről szóló beszámolót. 

Külön kiemelte, a KDRFÜ a szakmai feladatokat, illetve éves munkatervét kiemelkedő 

eredménnyel teljesítette, az általuk előkészített kötelezettségvállalások összege 21,8 milliárd 

forint volt, ami a tervhez viszonyítva 172 %-os teljesítést jelent. Ismertette, a KDRFÜ által 

2013. évben megkötött támogatási szerződések összege 29,7 milliárd forintot tett ki, ez a 

tervhez képest 127 % teljesítést jelent, továbbá, hogy a KDRFÜ által kifizetett uniós 

támogatások összege 2013-ban 22,1 milliárd forint, ami 121 %-os tervteljesítést jelent. 

Tájékoztatta továbbá a közgyűlést, hogy társaságuk 2013. évi gazdálkodása az 

előterjesztésben szereplő előzetes adatokhoz képest kedvezőbben alakult: 447 millió forintos 

nettó árbevétel mellett 11.242.000 forint összegű mérleg szerinti eredményt értek el. 

Társaságuk likviditási helyzete 2013. évben végig stabil volt és reményét fejezte ki, hogy ez a 

idei évben is hasonlóan fog alakulni.  Megköszönte a figyelmet és kérte a tájékoztató 

elfogadását.   

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Lasztovicza Jenő 

Megköszönte a tájékoztató anyag elkészítését, majd kérte, hogy a közgyűlés döntsön az 

előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. (1 fő nem vett részt a szavazásban.) 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 2 tartózkodás mellett tudomásul vette a „Tájékoztató a Közép-

dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség tevékenységéről” szóló tájékoztatót. 

 

 

12. A Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú Nonprofit 

Korlátolt Felelősségű Társaság (KDRFÜ) átvételével kapcsolatos döntések 

(Sürgős minősítésű előterjesztés) 

 

Lasztovicza Jenő 

Tájékoztatta a közgyűlést, hogy az anyag kiküldése után érkezett az a dokumentum, amely 

tartalmazza a társaság (KDRFÜ) Felügyelőbizottsága tagjainak adatait. Így a régió területét 

alkotó megyei önkormányzatok között létrejövő megállapodás szerint a Komárom-Esztergom 

Megyei Önkormányzat Közgyűlése által delegált tag dr. Péntek Péter úr. A Nemzetgazdaság 

Minisztérium Oláh Gábor urat, míg a Miniszterelnökség Perényi Zsigmond urat küldte a 

Felügyelőbizottság tagjai sorába. Fentiek figyelembevételével a társasági szerződés a 

személyi adatokkal kiegészítésre kerül, melyet a döntésmeghozatalnál kérte vegyenek 

figyelembe. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő.(1 fő nem vett részt a szavazásban.)  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 2 tartózkodás mellett meghozta az alábbi  

 

24/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése tudomásul veszi, hogy a 

területfejlesztésről és a területrendezésről szóló 1996. évi XXI. törvény 29. § (3) 

bekezdése alapján a Fejér Megyei Önkormányzat 2014. február 13-án átvette a 

Nemzeti Fejlesztési Minisztériumtól a Közép-Dunántúli Regionális Fejlesztési 

Ügynökség Közhasznú Nonprofit Kft. –t. 
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2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a területfejlesztésről és a 

területrendezésről szóló 1996. évi XXI. törvény 29. § (2) bekezdése alapján – egyetért 

a 2013. december 31-ig 100%-ban a Magyar Állam tulajdonában lévő Közép-

Dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú Nonprofit Kft. 3 000 000,-Ft 

névértékű üzletrészének három egyenlő arányban történő felosztásával a Fejér 

Megyei, a Komárom-Esztergom Megyei és a Veszprém Megyei Önkormányzat között. 

 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése jóváhagyja a határozat mellékletét 

képező – Közép-Dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú Nonprofit 

Kft. irányításával kapcsolatos, a három érintett megye között kötendő – megállapodás-

tervezetet és felhatalmazza elnökét annak aláírására. 

 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felhatalmazza elnökét az előterjesztés 

mellékletét képező társasági szerződéssel kapcsolatos esetlegesen szükséges 

egyeztetés lefolytatására és azt követően a társasági szerződés aláírására. 

 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felhatalmazza elnökét, hogy a 

határozat 2. pontja szerinti megállapodás alapján, az aláírásra kerülő társasági 

szerződésben foglaltakra figyelemmel a Veszprém Megyei Önkormányzatot teljes 

jogkörrel képviselje a társasági taggyűléseken és a taggyűlési döntésekről tájékoztassa 

a megyei közgyűlést. 

 

6. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a döntéséről a Fejér Megyei és a Komárom-

Esztergom Megyei Önkormányzatot, valamint a Közép-Dunántúli Regionális 

Fejlesztési Ügynökség Közhasznú Nonprofit Kft.-t értesítse. 

 

Határidő:  azonnal és folyamatos 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

Lasztovicza Jenő 

Kérte a közgyűlési tagok egyetértését a további napirendi pontok tárgyalási sorrendjének 

módosítását illetően, tekintettel arra, hogy a „Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 

2013. évi teljesítményérő1, a foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről” tárgyú napirend 

előadója jelezte, hogy később érkezik az ülésre.  

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő.(1 fő nem vett részt a szavazásban.)  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül döntött a napirendi pontok tárgyalási sorrendjének 

módosításáról, mely szerint utolsó napirendi pontként kerül megtárgyalásra a „Tájékoztató 

Veszprém megye gazdaságának 2013. évi teljesítményéről, a foglalkoztatás növelésének 

lehetőségeiről” című előterjesztés. 

 

13. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.), a 

közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéséről (III.)  

 

Lasztovicza Jenő 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
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A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.  

 

Lasztovicza Jenő  

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a 11/2014. (II. 13.) MÖK határozat 4./ pontjára 

vonatkozó határidő módosításáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. (1 fő nem vett részt a szavazásban.)  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

 

25/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése Veszprém Megye Területfejlesztési 

Programjának véleményezéséről szóló 11/2014. (II. 13.) MÖK határozat 4./ pontjára 

vonatkozó határidőt 2014. április 30. napjáról 2014. szeptember 30. napjára módosítja.  

 

Határidő:  azonnal 

Felelős: Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági 

döntésekről (II.), a közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéséről (III.)  

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. (1 fő nem vett részt a szavazásban.)  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

 

26/2014. (IV. 17.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2/2014. (II. 13.), 3/2014. (II. 13.), 4/2014. 

(II. 13.), 6/2014. (II. 13.), 7/2014. (II. 13.), 8/2014. (II. 13.), 9/2014. (II.13.), 10/2014. (II. 

13.), 11/2014. (II. 13.), 12/2014. (II. 13.) MÖK határozatokra adott jelentést, valamint a 

közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéseit elfogadta. 

 

A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Lasztovicza Jenő, a megyei közgyűlés elnöke 
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14. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

(2014. február 1. – 2014. március 31.) 

 

Lasztovicza Jenő 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.  

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. (1 fő nem vett részt a szavazásban.) 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

szóló tájékoztatót. 

 

Lasztovicza Jenő 

10 perces szünetet rendelt el a „Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 2013. évi 

teljesítményéről, a foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről” tárgyú napirend 

megtárgyalásáig.  

 

 

15. Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 2013. évi teljesítményéről, a 

foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről  

 

Lasztovicza Jenő  

Köszöntötte dr. Markovszky György urat, a Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamara 

elnökét. Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e szóbeli kiegészítése. 

 

Dr. Markovszky György 

Szóbeli kiegészítésében kérte a megyei közgyűlés jövőbeni támogatását az eddigiekhez 

hasonlóan. Kiemelte a Veszprém megye közlekedési infrastruktúra fejlesztésének fontosságát, 

melynek során indokolt lenne, hogy a tájékoztatóban ismertetett szakaszokon túl a következő 

uniós támogatási ciklusban – a 2014-2020-as időszakban - legalább a tervezési munkálatok a 

többi útvonalra is megtörténjenek. Véleménye szerint a 8-as közlekedési út további 

szakaszainak fejlesztése közös megyei érdek, csakúgy, mint a megye vasúthálózatának 

fejlesztése.  

Az uniós forrásokkal kapcsolatban elmondta, a kormány országos jelentőségű kiemelt 

programok megvalósítására kért javaslatot. A Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamara 

egyeztetett a Veszprém Megyei Közgyűlés elnökével és javaslatuk szerint a balatonfüredi 

szívkórház mellett létesítendő infrastrukturális beruházás lehetne kiemelt, európai szintű 

fejlesztési projekt. A kiemelt projekt azt jelenti, tette hozzá, hogy nem része a hazai 

programoknak, sem a GINOP-nak, sem az IKOP-nak, sem az EFOP-nak, hanem azon 

felülemelkedő központi uniós célként elfogadott program lehetne. Meggyőződése szerint a 

balatonfüredi szívkórház fejlesztése - megfelelő társadalmi támogatottsággal - egyike lehet az 

országban megvalósítandó 6-7 kiemelt jelentőségű projektnek. 
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A tájékoztató anyagban olvasható prioritások közül külön hangsúlyozta a munkahelyteremtést 

és a beszállítói szerepkör fontosságát. Meglátása szerint fenntartható munkahelyeket olyan 

célok mentén lehet teremteni, amelyek integrálódnak valamilyen nagyobb rendszerbe. Ez a 

nagyobb rendszer lehetne a beszállítói rendszer. Elmondta, a kamara javasolta a 

Nemzetgazdasági Minisztériumnak, hogy az uniós partnerségi megállapodásba a beszállítói 

programok kerüljenek rögzítésre.  

Jó hírként számolt be arról, hogy a tavalyi évben 18,9%-ra nőtt a régión belül Veszprém 

megye gazdasági súlya az előző évek a 14-15%-ával szemben. Megjegyezte, hogy ez a 

teljesítmény nem elegendő ahhoz, hogy Veszprém megye csatlakozzon az Észak-Dunántúli 

megyék gazdasági teljesítményéhez. A felzárkózás érdekében Veszprém megyének még 

nagyon sokat kell tenni. (Pl. minőségi munkahelyek teremtésével, minőségi vállalkozásokkal 

és olyan integrált vállalkozásokkal, amelyek az egész európai gazdaságba illeszkednek, és fel 

tudják venni a versenyt a konkurenciával.)  

 

Lasztovicza Jenő 

Megköszönte Dr. Markovszky György szóbeli kiegészítését. Bejelentette, hogy az illetékes 

szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek elfogadásra javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés 

 

Lévai József 

Pozitívumként értékelte, hogy az anyag szépen bemutatta a különböző gazdasági ágakat, 

illetve azoknak a pillanatnyi állapotát, továbbá a tavalyihoz viszonyított állapotát. 

Megkérdezte, Veszprém megye tekintetében az egyes gazdasági ágaknak a jelentősége 

egymáshoz viszonyítva hogy áll, vagyis jól gondolja-e azt, hogy a megye gazdaságának a 

legnagyobb szelete az idegenforgalom? 

 

Dr. Markovszky György 

Lévai József úr kérdésére nemleges választ adott. 

 

Elmondta, ha súlyozni akarnánk a megye gazdaságát, akkor a legnagyobb súlyú a járműipar 

és járműipari-beszállítók köre, valamint a járműipari-elektronikai beszállítók köre. Elmondta, 

ezeket nehéz szétválasztani, de a magyar statisztikai rendszer még hagyományos ágazati 

csoportosítást alkalmaz a kimutatásaiban, holott a valóságban már nem így különülnek el a 

vállalkozások. Jó példa erre, tette hozzá, hogy veszprémi cégek összefogtak azért, hogy olyan 

műanyagipari, elektronikai és fémipari képzés induljon a volt vegyipari középiskolában, ahol 

mind a három szakterület tudásanyagát ötvözik, mivel nekik ma már olyan készülékeket, 

részegységeket kell gyártani, ahol valamilyen mikro áramkört valamilyen fémegységet 

valamilyen gumiipari, műanyagipari, más termékkel kell összesütni, együttesen 

alkalmazhatóvá tenni, amelyhez mindhárom területen jártas szakemberekre lenne szükségük. 

Hozzátette, ez a példa is alátámasztja, hogy a szükséges technológia változik, és ezeknek a 

cégeknek a besorolásánál nehéz eldönteni, hogy a cég profilja elektronikai, gépipari vagy 

éppen járműipari. Szintén változik az iparszerkezet, de az kijelenthető, hogy a Continental, a 

Valeo, és hasonló profilú 8-10 közepes nagyságrendű, megyében tevékenykedő vállalkozás 

hozta létre az elmúlt időszak fejlesztéseinek gerincét. Hangsúlyozta, az említett cégeknél a 
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közelmúlt beruházásainak köszönhetően 10%-ot meghaladó ütemű bevétel növekedés 

prognosztizálható a következő 4-5 évben, feltéve, ha nem jön gazdasági válság.  

 

A hagyományos megyei ágazatok közül kiemelte a vegyipart, annak ellenére, hogy a péti 

nitrogénművek maradt az egyedüli szereplője. Viszont ez a vállalkozás Közép-Európa egyik 

legnagyobb és legkorszerűbb műtrágya gyártójává nőtte ki magát. Hozzátette, Péten jelenleg 

is zajlik egy több milliárd forintos fejlesztés előkészítése, megvalósítása. Tapasztalatai szerint, 

fejlett, jól működő ipari centrumok közelébe szívesen települnek olyan kisebb vállalkozások, 

akik érdekeltek ennek a kiszolgálásában, a beszállítóvá válásban. Véleménye szerint ez a 

megye gazdaságának szintén kitörési pontja lehet.  

A vegyipart a vendéglátás, idegenforgalom követi. Kiemelte, Veszprém megyében messze 

több az idegenforgalomhoz kötődő kisvállalkozások száma, mint a szomszéd, erősebben 

iparosodott megyékben. Ez többek között annak is betudható, hogy Balaton-parton nagyon 

sok a vendéglátásra szakosodott, ahhoz kapcsolódó kisvállalkozás, és reményét fejezte ki, 

hogy együttműködések révén ez is tovább fejlődik. Példaként említette Balatonfüred városát, 

ahol a magánberuházások, és a közberuházások úgy valósultak meg, hogy ez egy együttes 

kínálatként robbanásszerű fejlődést hozott. Véleménye szerint arra is jó példa Balatonfüred, 

hogy itt jól érzik magukat az emberek, ezért sokan szeretnének vagy odatelepülni, vagy 

vállalkozást indítani, hogy részesei legyenek egy ilyen sikertörténetnek. Indokoltnak tartotta a 

megvizsgálni, hogy hol lehetne a megyében Balatonfüredhez hasonló robbanásszerű fejlődést 

indukálni és oda központosítatni több forrást, hogy az egyelőre szigetekként működő szetorok 

egyre kiterjedtebbek legyenek és a megye egészét húzzák magukkal.  

 

Hozzászólások 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Hozzászólásában „óva intette” a megyei közgyűlést attól, hogy támogassa mindazt, amit Dr. 

Markovszky György kért. Hangsúlyozta, számára nem derül ki a tájékoztatóból, hogy egy 

veszprémi közgyűlésen a veszprémi gazdasági koncepciót, beszámolót tárgyalják, vagy 

Veszprém megye képviseletében üldögélnek itt. Véleménye szerint ez a beszámoló 

koncepciójában, terveiben, elképzeléseiben egy idejétmúlt, 30 éves szemléletet tükröz és nem 

szól másról, mint arról, hogy a meglévő különbségeket felerősítse, és nem elsimítsa. Felhívta 

a figyelmet, hogy Veszprémen és Balatonfüreden kívül ebben a megyében van még olyan 

település, mint Zirc, Pápa, Devecser, Sümeg, Tapolca. Ezeknek térségeik vannak, ezeknek 

gazdasága van, munkavállalók vannak, akik meg akarnak élni, munkahelyeket szeretnének az 

ott élő emberek. Kiemelte, olyan közösségek képviseletében vannak itt a megyei képviselők, 

akik közlekedési infrastruktúrafejlesztést szeretnének és nem a 30-40 éve hallott 

elképzeléseknek az ismételgetését. Egyetértett a „8”-as út fejlesztésének különösen Ajkáig 

történő megvalósításával, de hogy Ajkán túl a fejlesztésnek milyen céljai vannak, az számára 

kicsit homályos. Véleménye szerint a tájékoztatóban célként megjelent Graz-München nem 

egy gazdasági térség. Az úthálózat fejlesztésének kérdése kapcsán nyomatékosan felhívta a 

figyelmet, hogy Veszprém megye gazdasága nagyon sok ponton csatlakozik Győr 

gazdaságához. Győr az igazán számot tevő komoly ipari centrum ebben a térségben, és 

Győrön és az M1-es autópályán keresztül pedig a délnémet ipari övezetekhez, Bajorországhoz 

és Baden Würtenberghez is csatlakozni lehet. Információi szerint egy pápai, vagy veszprémi 

szállítmányozó vállalat a szállításainak 90%-át, e térségekbe viszi, vagy ezeken a térségeken 

keresztül viszi tovább, esetleg Angliába, és nem Észak Olaszországba, ahová a „8”-as út 

egyébként fő csapásszerűen a forgalmat vezetné. Elmondta, a stratégiai cél az Észak-

olaszországi összeköttetés megteremtése helyett sokkal inkább arról szólna, hogy Veszprém 

megye gazdaságát ki kellene nyitni Németország felé, ez pedig azt jelenti, hogy a Veszprém 

megyei vállalkozások számára elérhetővé kell tenni az M1-es autópályát, azaz meg kell 

építeni az M-8-as és az M1-es közötti kapcsolatot. Hangsúlyozta erre a legalkalmasabb a 83-
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as számú közlekedési út, amiről egyébként egy sort nem lehet a Veszprém megyei 

Kereskedelmi és Iparkamara tanulmányában olvasni. Elképzelése alapján a 83-as út Pápán 

keresztül vezetne Devecserig, majd Tapolca felé haladna tovább. A megyei közgyűlés 

számára annál is inkább fontos ennek az útnak a megépítése és prioritásként kezelése, tette 

hozzá a kamara véleményével ellentétben, mert Győr az, amelyik hosszú távon szinte 

kielégíthetetlen munkaerőigényeket fogalmaz meg a térség számára. A győri humánerőforrás 

gazdálkodással foglalkozó szakemberek szerint Győr számára a vonzáskörzet az 50-80 km 

sugarú kör, melybe az ajkai kistérség és Ajka városa „vastagon” beletartozik, tette hozzá. 

A megye vasúthálózatával kapcsolatban kiemelte: a Székesfehérvártól nyugat felé vezető 

vasút egy olyan Veszprém megyei hegyi szakaszon keresztül halad, amelyiken aránytalan 

beruházással, költséggel lehet megvalósítani a kor követelményeinek megfelelő infrastruktúra 

kialakítását. Ha valaki Herendtől Városlődig igazán nagy kapacitású, nagy sebességű vonalat 

akarna kiépíteni, akkor az kb. 15km-es alagút megépítését igényelné a jelenlegi kanyargó utak 

helyett. Ezzel szemben felhívta a figyelmet a Lengyelországból Szlovéniába vezető 5-ös 

európai korridornak nevezett vasúti folyosóra, amelynek része a Győr-Pápa-Celldömölk 

vasútvonal. Megjegyezte, hogy a kamarai tájékoztatóban ez a vasútvonal szintén nem 

olvasható. 

Megemlítette továbbá, hogy a pápai repülőtér kettős, polgári-katonai célú hasznosításáról 

kormányhatározat született. A polgári hasznosítás előzményeként a Wizzair folyamatosan 

berepüléseket végez a pápai repülőtéren, valamint a légi szállításra alkalmas logisztikai 

központ kialakítására megvan az elméleti lehetőség és az első lépések a katonai logisztika 

területén meg is történtek.  

Veszprém megyei gazdaságának, vagy legalábbis a Pápa környéki gazdaságnak a 

legfontosabb problémája véleménye szerint a képzett és motivált munkaerő hiánya. Van olyan 

gazdasági társaság Pápán, autóipari beszállító, aki több mint 150 munkahelyet kínál 

eredménytelenül a helyi munkaerő piacon, amely a térség határain túlnyúló probléma, tette 

hozzá. 

Másik megközelítésben ez a szakképzésnek az óriási problémája, mondta, ezért a megyében a 

szakképzés fejlesztésére és a szakképző intézményekkel való együttműködésre kellene 

stratégiailag helyezni a súlyt. Hozzászólását összegezve megismételte: „egy olyan közösség 

képviselőjeként, amely ebből az anyagból totálisan ki van hagyva, el van felejtve, akinek az 

igényei, elképzelései marginálisak ezt az anyagot nem tudom elfogadni és azt kérem 

képviselőtársaimtól, hogy gondolják végig azt, hogy az ő közösségük, az őket ideküldő 

közösség számára ez az anyag mit tartalmaz.” 

 

Dr. Markovszky György  

Megköszönte az észrevételt, de megjegyezte, a felkérés úgy szólt, hogy készüljön egy 

tájékoztatás Veszprém megye gazdaságáról, amit nem tud a kamara úgy elkészíteni, hogy a 

közgyűlést képviselő valamennyi kistérség önmagát lássa benne visszaköszönve. Ezzel együtt 

tiszteletben tartja Pápa érdekeit. Hangsúlyozta, hogy a Győr-Pápa-8-as út összeköttetés az 

valószínűleg úgy kezdődik, hogy Győr-Pápa, és amíg az nincs kellően előkészítve, akkor 

ahhoz elég nehéz csatlakozni. Véleménye szerint a kérdésben nem a kamarának kellene az 

első lépést megtenni, hanem megvannak az erre hivatott szervek, akik ezt természetesen 

kezdeményezhetik. Támogatandónak tartott minden megyében megvalósuló infrastrukturális 

fejlesztési lehetőséget. Hangsúlyozta, ha Pápán, vagy Pápa közvetlen környezetében sikerül 

megvalósítani a megye gazdasági profiljából hiányzó fejlesztést, amely integrálódik a többi 

gazdasági egységgel, akkor az legalább akkora öröm a kamara számára, mint a polgármester 

úr számára. 

Válaszában megerősítette a Győrrel történő összeköttetés szükségességét, de hozzátette, a 

jelenlegi előkészítettségben nem látja, hogy lehetne ezt kivitelezni. 
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A munkaerővel kapcsolatban elismerte: a legnagyobb kihívás kétségtelen az, hogy a 

következő időszakban hogyan tud a szakképzés úgy felzárkózni, hogy a felmerülő gazdasági 

igényeket mindegyik térségbe megfelelő szakképzett munkaerővel ki tudja elégíteni. 

Hozzátette, szabadkínálat munkaerőből elsősorban a képzetlenek körében jelenik meg, igény 

pedig a vállalkozások részéről a képzettek iránt van. 

 

 

Pusztai István, dr. Horváth Zsolt távozott az ülésről.  

 

Lasztovicza Jenő 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő.  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 5 igen szavazattal, 6 

ellenszavazattal és 4 tartózkodás mellett nem fogadta el a „Tájékoztató Veszprém megye 

gazdaságának 2013. évi teljesítményéről, a foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről” tárgyú 

előterjesztést.  

 

Lasztovicza Jenő 

Az ülést 10
40-

-kor berekesztette. 

 

k.m.f. 
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 a megyei közgyűlés elnöke              megyei jegyző  
 

 


